

CBC MUSIC PRESENTS / PRÉSENTE LE

POLARIS
MUSIC
PRIZE™

PRIX DE
MUSIQUE
POLARIS™

2020

SUPPORTED BY / SUPPORTÉ PAR

FACTOR Canada

SLAIGHT
MUSIC



THE 2020 POLARIS SHORT LIST IS HERE

TORONTO, ON – Wednesday, July 15, 2020

The Polaris Music Prize, presented by CBC Music, has unveiled the 10 albums on the 2020 Short List.

The 2020 Polaris Music Prize Short List is:

Backxwash - God Has Nothing To Do With This Leave Him Out Of It
Caribou - Suddenly
Junia-T - Studio Monk
Kaytranada - Bubba
nêhiyawak - nipi
Pantayo - Pantayo
Lido Pimienta - Miss Colombia
Jessie Reyez - Before Love Came To Kill Us
U.S. Girls - Heavy Light
Witch Prophet - DNA Activation

“Canadian music has a vast and vibrant spectrum. This year's Short List features a blend of exciting emerging voices and celebrated Polaris Prize winners. Now and forever, thank you to our jury for devoting their time and energy to crafting this list and continuing to champion the music of Canadian artists. I'd like to invite everyone to carve out some time to settle in with each of these very deserving albums. You'll be glad you did,” said Polaris jury foreperson Melissa Vincent.

The new nominees were revealed during a Polaris Prize Short List radio special which aired earlier today across Canada via CBC Music and the [CBC Listen](#) app. Hosted by CBC Music's [Angeline Tetteh-Wayoe](#), the special featured music from the Short List nominees as well as in-depth interviews with CBC personalities and Polaris jurors.

Polaris will be celebrating the Short List with a special cinematic tribute happening October 19 to be broadcast in Canada on the [CBC Gem](#) streaming service, CBC Music's [Facebook](#), [Twitter](#) and [YouTube](#) pages and around the globe at [CBCMusic.ca/Polaris](#). The 2020 Polaris-winning album will be revealed live at the end of this event.

The Polaris Music Prize awards \$50,000 to the artist who creates the Canadian Album of the Year, judged solely on artistic merit, without consideration for genre or record sales. Additionally, the nine other nominated acts whose albums make the 2020 Short List will receive \$3,000 each courtesy of Slaughter Music.

Albums eligible for 2020 Polaris Music Prize consideration must be released between May 1, 2019 and May 31, 2020. An independent jury of music journalists, broadcasters and bloggers from across Canada determines the Long List and Short List. Eleven people from the larger jury pool are then chosen to serve on the Grand Jury. This Grand Jury will select the Polaris Music Prize winner.

The past winners are Haviah Mighty (2019), Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) and Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

We acknowledge the financial support of FACTOR, the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage (Canada Music Fund) and of Canada's Private Radio Broadcasters.

About the Polaris Music Prize

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours and rewards artists who produce Canadian music albums of distinction. A select panel of music critics judge and award the Prize without regard to musical genre or commercial popularity. www.polarismusicprize.ca

About CBC/Radio-Canada

CBC/Radio-Canada is Canada's national public broadcaster. Through our mandate to inform, enlighten and entertain, we play a central role in strengthening Canadian culture. As Canada's trusted news source, we offer a uniquely Canadian perspective on news, current affairs and world affairs. Our distinctively homegrown entertainment programming draws audiences from across the country. Deeply rooted in communities, CBC/Radio-Canada offers diverse content in English, French and eight Indigenous languages. We also deliver content in Spanish, Arabic and Chinese, as well as both official languages, through Radio Canada International (RCI). We are leading the transformation to meet the needs of Canadians in a digital world.

About CBC Music

CBC Music connects Canadians with the very best in music. Available through the CBC Listen app, online, on radio and in television specials throughout the year, CBC Music privileges Canadian artists and songs. Offering 200 free music streams, CBC Music draws from all genres and classifications with knowledgeable hosts and programmers. Home to the JUNO Awards and your favourite music from across the country, discover the next great act with CBC Music. For more, visit www.cbcmusic.ca

Media Contacts:

Polaris Music Prize media:

Amanda McCauley - Indoor Recess
(905) 926-6440
amanda@indoorrecess.com

Polaris Music Prize media (Quebec):

Magali Ould
(514) 994-6295
magali@polarismusicprize.ca

CBC

Teaghan Hawke
(416) 205-6863
teaghan.hawke@cbc.ca

Media assets (Polaris logos, album covers, bios, photos, streams):

polarismusicprize.ca/media
Pw: m3d1a

VOICI LA COURTE LISTE DU PRIX DE MUSIQUE POLARIS 2020

TORONTO, ON – Mercredi 15 juillet 2020

Le Prix de musique Polaris, présenté par CBC Music, a dévoilé sa Courte liste de 2020 composée de 10 albums.

La Courte liste du Prix de musique Polaris 2020 est la suivante :

Backxwash – God Has Nothing To Do With This Leave Him Out Of It
Caribou – Suddenly
Junia-T – Studio Monk
Kaytranada – Bubba
nêhiyawak – nipi
Pantayo – Pantayo
Lido Pimienta – Miss Colombia
Jessie Reyez – Before Love Came To Kill Us
U.S. Girls – Heavy Light
Witch Prophet – DNA Activation

« Cette année, la Courte liste présente à la fois de nouvelles voix prometteuses et des artistes célèbres ayant déjà remporté le Polaris; un mélange représentatif de l'étendue et

du dynamisme de la musique canadienne. Aujourd'hui et pour toujours, nous remercions notre jury d'avoir consacré son temps et son énergie à l'élaboration de cette liste et de continuer à défendre la musique des artistes canadiens. J'aimerais inviter tout le monde à prendre le temps d'écouter attentivement chacun de ces albums très méritants. Vous ne le regretterez pas », a déclaré Melissa Vincent, porte-parole du jury du Polaris.

Les artistes en nomination cette année ont été dévoilés plus tôt aujourd'hui lors d'une émission radio spéciale portant sur la Courte liste du Polaris diffusée partout au Canada via CBC Music et l'appli [CBC Listen](#). Animée par [Angeline Tetteh-Wayoe](#) de CBC Music, l'émission spéciale présentait des chansons tirées des albums de la Courte liste et des entretiens approfondis avec des personnalités de CBC et des membres du jury du Polaris.

Le Polaris célébrera sa Courte liste le 19 octobre par le biais d'un hommage cinématographique spécial diffusé au Canada via le service de diffusion en continu [Gem de CBC](#), les pages [Facebook](#), [Twitter](#) et [YouTube](#) de CBC Music, et dans le monde entier sur [CBCMusic.ca/Polaris](#). L'album gagnant du prix Polaris 2020 sera révélé en direct à la fin de cet événement.

Le Prix de musique Polaris offre 50 000 \$ à l'artiste ayant créé l'album canadien de l'année, évalué uniquement selon son mérite artistique, sans considération pour le genre musical ou les ventes d'albums. De plus, les neuf autres artistes figurant dans la Courte liste 2020 recevront 3 000 \$, une gracieuseté de Slight Music.

Les albums admissibles pour le Prix de musique Polaris 2020 doivent avoir été lancés entre le 1er mai 2019 et le 31 mai 2020. Un jury indépendant composé de critiques de musique, de diffuseurs et de blogueurs issus de partout au Canada détermine la Longue liste et la Courte liste. Onze membres de ce jury élargi seront sélectionnés pour faire partie du Grand Jury. Ce Grand Jury déterminera le gagnant ou la gagnante du Prix de musique Polaris.

Les gagnant.e.s antérieur.e.s sont Haviah Mighty (2019), Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) et Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

Nous reconnaissons l'appui financier de FACTOR, du gouvernement du Canada par l'entremise du ministère du Patrimoine canadien (Fonds de la musique du Canada) et des radiodiffuseurs privés du Canada.

À propos du Prix de musique Polaris

Le Prix de musique Polaris est une organisation à but non lucratif qui honore et récompense annuellement les artistes ayant créé des albums de musique canadiens de renom. Un groupe sélectionné de critiques musicaux jugent et décernent le Prix sans

considération pour le genre musical ou la popularité commerciale.
www.polarismusicprize.ca

À propos de CBC/Radio-Canada

CBC/Radio-Canada est le diffuseur public national du Canada. Grâce à notre mandat de renseigner, d'éclairer et de divertir, nous jouons un rôle central pour renforcer la culture canadienne. En tant que source d'information de confiance au pays, nous proposons un point de vue typiquement canadien sur les nouvelles, affaires publiques et affaires internationales. Notre programmation de divertissement, distinctive et créée par les talents d'ici, rassemble de larges auditoires partout au pays. Profondément enracinée dans les communautés, CBC/Radio-Canada offre des contenus diversifiés en français, en anglais et en huit langues autochtones. Nous présentons aussi des contenus en espagnol, en arabe et en chinois, en plus des deux langues officielles, par le biais de Radio Canada International (RCI). Nous demeurons à l'avant-garde du changement pour répondre aux besoins des Canadiens à l'ère numérique.

À propos de CBC Music

CBC Music connecte les Canadiens avec le meilleur de la musique. Disponible sur l'application CBC Listen, en ligne, à la radio et par le biais d'émissions télévisées spéciales tout au long de l'année, CBC Music privilégie les artistes et chansons canadiens. Offrant plus de 200 chaînes de musique en continu gratuites, CBC Music explore tous les genres musicaux avec l'aide de programmeurs et personnalités bien informés. Partenaire des JUNO Awards et de votre musique préférée issue de partout au pays, CBC Music vous invite à découvrir le prochain grand artiste. Pour plus d'info, visitez le www.cbcmusic.ca

Contacts medias:

Prix Polaris – Québec

Magali Ould
(514) 994-6295
magali@polarismusicprize.ca

Prix Polaris – Canada

Amanda McCauley
Indoor Recess
(905) 926-6440
amanda@indoorrecess.com

CBC

Teaghan Hawke
(416) 205-6863
teaghan.hawke@cbc.ca

Matériel promo (Logos du Polaris, pochettes d'albums, biographies, photos, audio):

polarismusicprize.ca/media

Mot de passe: m3d1a

Partners /
Partenaires



SOCAN



Canada Council
for the Arts

Conseil des arts
du Canada